
 

                            Protokół Nr XXI/2008 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  26 listopada  2008 roku 
            - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 

 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
                                                       
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Krystyna Kisielewska  –  Skarbnik Gminy 
• Pan Jakub Podruczny  – Radca Prawny 
• Pani Ewa Szymczak –   Kierownik  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej 
• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu 

UŜyteczności Publicznej w Dąbkach 
• Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Radny Powiatu 

Sławieńskiego 
• Pan Janusz Sobieraj – pracownik Urzędu Gminy 

Darłowo. 
   
                                                                 

Lista zaproszonych gości  stanowi załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
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Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W 
głosowaniu wzięło udział 14 radnych, głosując                                               

następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0  
głosów  „wstrzymujących   się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
    

 
Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
                                         
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na XXI Sesję Rady Gminy Darłowo ( zał. Nr  4). 
 

 
ZMIANY W PORZĄDKU OBRAD: 
----------------------------------------------- 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  zgłosił  zmiany 
do porządku obrad proponując: 
  
I. wprowadzenie następujących projektów uchwał: 
 
a) Projektu uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem Sławieńskim w 
zakresie prowadzenia inwestycji drogowej. DRUK NR 126/2008. (zał. Nr 5).  
 
 
b) Projektu uchwały w sprawie: zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
DRUK NR 127/2008. (zał. Nr 6). 
 

GŁOSOWANIA: 
W związku z w/w propozycjami zmian w porządku obrad 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak zarządził następujące głosowania: 
                                                    
I GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
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a) Projektu uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem Sławieńskim w 
zakresie prowadzenia inwestycji drogowej. DRUK NR 126/2008.   
 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 

II GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
 
b) Projektu uchwały w sprawie: zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
DRUK NR 127/2008.  
                                                
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 

 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
zaproponował  następujący porządek obrad: 
 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
1.4.Przyjęcie protokołu  z XX sesji V kadencji Rady Gminy     
Darłowo z dnia  28 października   2008  roku. 
 

2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem aktualnej 
sytuacji finansowej gminy. 

 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
        
4.Interpelacje Radnych.                                         
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5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XX  sesji   Rady   Gminy    
Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
      Darłowo. 
 
7. CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                                             
 
8.   Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2008 
rok. DRUK NR    112/2008.  
 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie   
wydatków nieznajdujących  pokrycia w planowanych dochodach gminy.    
DRUK NR 113/2008. 
 
10.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego  
wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu w zakładzie  
budŜetowym pn. Gminny Zakład   UŜyteczności Publicznej. DRUK NR  
114/2008. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy między 
Gminą Darłowo a  organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku   publicznego na 2009 rok. DRUK NR 115/2008. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania Gminy Darłowo z 
Samorządem Województwa Zachodniopomorskiego i Powiatem Sławieńskim 
w zakresie prowadzenia   inwestycji drogowych . DRUK NR 116/2008. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XX/276/2008 Rady 
Gminy Darłowo    z dnia 28 października 2008 r. w sprawie przyjęcia zmiany 
„Studium uwarunkowań i   kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy  Darłowo”. DRUK NR 117/2008. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany „Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo”. DRUK NR 
118/2008. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo.(dot. obrębu Kowalewiczki, 
Kowalewice i Sulimice).     DRUK NR 119/2008. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu Kowalewice, 
Kopnica, Zakrzewo i Krupy).  DRUK NR 120/2008. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie :zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu Kowalewice i 
Krupy). DRUK NR  121/2008. 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie :zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu  Krupy, 
Sińczyca i Nowy Kraków).  DRUK NR     122/2008. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie :zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu  Krupy, Nowy 
Jarosław, Słowino, Słowinko i Stary Jarosław). DRUK NR   123/2008. 
 
20. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego Gminy Darłowo.(dot. obrębu Boryszewo, 
Dobiesław, JeŜyczki i Wiekowice).   DRUK NR 124 /2008. 
 
21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Ireny Panfil na 
działalność Wójta Gminy Darłowo . DRUK NR 125/2008. 
 
22. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem Sławieńskim w 
zakresie prowadzenia inwestycji drogowej. DRUK NR 126/2008. 
 
23. Podjęcie uchwały w sprawie: zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
DRUK NR 127/2008. 
  
24.Wolne wnioski i zapytania. 
 
25. Zamknięcie sesji. 
 
W głosowaniu nad powyŜszym porządkiem obrad wraz ze zmianami wzięło 
udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 

 
 
Ad. 1.4. 
Przyjęcie protokołu  z XX sesji V kadencji Rady Gminy     Darłowo 
z dnia  28 października   2008  roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XX   sesji V kadencji  Rady 
Gminy Darłowo z dnia  28 października  2008 roku był do wglądu w Biurze 
Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony jedną godzinę przed sesją w celu 
naniesienia ewentualnych poprawek. 
                                                                                
                                              
Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
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Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, 
głosując następująco: 
• 14 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła protokół z XX sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  28 października    
2008 roku. 
                            

 
Ad. 2. Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 
aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił sprawozdanie z 
działalności w okresie między sesjami tj. od 29 października 2008 do 26 
listopada 2008 roku. (zał. Nr 7). 
 
Na podstawie wyciągu bankowego Nr 235/2008 Wójt Gminy Darłowo 
przedstawił kondycję finansowa Gminy Darłowo na dzień 25 października 
2008 roku  (zał. Nr 8): 

1) wyciąg bankowy: 313 690,07 zł 
2) lokaty: 1 700 000,00 zł 
3) wydatki do poniesienia w najbliŜszym czasie: 
• środki dla szkół: 600 000,00 zł 
• dotacja dla GZUP: 92 960,00 zł 
• środki dla GOPS: 166 716,00 zł 
• dotacja dla biblioteki: 23 000,00 zł 
• rachunki do zapłacenia: 419 975,13 zł 
• wypłata wynagrodzeń: 295 000,00 zł 
4) spłat d końca roku poŜyczek: 111 086,00 zł 
5) zaciągnięty kredyt na zakup płyt i ich ułoŜenie w wysokości: 

1 016 976,00 zł. 
 
Następnie Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował wszystkich 
zebranych, Ŝe 6 listopada 2008 roku minęło 10 lat od wyboru jego osoby 
na to zaszczytne stanowisko. Mówca dokonał podsumowania 10-lecia 
słuŜby w samorządzie gminnym. Okres ten był bardzo znaczący dla 
funkcjonowania gminy. Początek pierwszej kadencji był bardzo trudny. 
Był to czas walki politycznej. Utworzono fikcyjny klub radnych. 
Przewodniczący rady czuł się bardzo pewny, tak jakby był nad wójtem. 
Nasyłano kontrole na urząd, kierowano wnioski do sądu. Wójt poszukał 
sobie radnych do współpracy. Poszerzony został skład zarządu gminy. 
Dokonano zmiany przewodniczącego rady. Przeciwnicy Wójta 
doprowadzili do referendum, bez skutku. Posiedzenia rady były 
spektaklami. Był to rzeczywiście zmarnowany czas i wysiłek. 
Prowadzona była cały czas walka polityczna. Tylko dobra postawa 
pozostałych radnych, sołtysów ,  pracowników urzędu, dyrektorów  
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szkół, dyrektora Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej, 
kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Skarbnika 
pozwoliła na wykonywanie ustawowych zadań gminy. W tym miejscu 
Wójt podziękował wszystkim, którzy mu pomagali i wspierali w tym 
trudnym okresie. Niektórych pracowników w urzędzie Wójt zmusił do 
nauki, poprzez podpisywanie umów o pracę na czas określony. Dzięki 
temu  pracownicy uzupełnili wykształcenie i mają obecnie wyŜsze. Po 
zmianie ustawy o samorządzie gminnym wójt wybierany jest w 
wyborach powszechnych. Przez cały okres sprawowania funkcji Wójt 
realizuje główne cele, którymi są: ochrona zdrowia, bezpieczeństwo, 
oświata i wiedza oraz informatyzacja poprzez dostęp do internetu na 
całym terenie gminy. W świetlicach wiejskich młodzieŜ i dzieci mają 
nieograniczony, bezpłatny dostęp do internetu. Razem z radnymi, 
którzy współpracowali z Wójtem nie dopuszczono do dalszej likwidacji 
szkół, bo były takie plany. Szkoły zostały rozbudowane, są obecnie 
zadbane, przyjazne uczniom, pomimo tak wielu reform fundowanych 
przez kolejne ekipy rządowe. Były problemy z kadrą nauczycielską, 
pracownikami obsługi szkół, które zostały rozwiązane. Na dzisiaj kadra 
nauczycielska jest bardzo dobra i fachowa. Gmina zapewnia naszym 
uczniom bezpłatne dowoŜenie. Wprowadzono doŜywianie w szkołach. 
Zapewniono system stypendialny. Wójt ma plany stworzenia własnego 
przedszkola na bazie budynku przy ul. Tynieckiego 2 w Darłowie, 
poniewaŜ obecnie gmina musi dopłacać do przedszkoli. Powstała 
Gminna Biblioteka Publiczna w Domasławicach z filiami w JeŜycach, w 
Dąbkach i w Barzowicach. Była opracowana koncepcja 
zagospodarowania ścieków, której koszt realizacji wynosił 24 mln zł. 
Przeciwnicy robili wszystko, aby tej koncepcji nie zrealizować. Do tego 
dołoŜyło się Miasto. Gmina załatwiła 3 mln dotacji na rozbudowę 
oczyszczalni w śukowie Morskim. Pierwsze spotkanie z władzami Miasta 
Darłowa odbyło się w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w 
Szczecinie, drugie w Koszalinie. Władze miejskie nie podpisały umowy 
na rozbudowę oczyszczalni w śukowie Morskim.  Powracamy dzisiaj do 
tego tematu, tylko koszt realizacji jest o wiele większy. Oczyszczalnia w 
Rusku ma kosztować ok. 12 mln 200 tys. Koszt sieci kanalizacyjnej to 
ok. 40 mln zł. Dzisiaj mamy pozwolenie na budowę oczyszczalni w 
Rusku. Gmina przygotowała teren pod budowę oraz zasilenie 
energetyczne. W przyszłorocznym budŜecie gminy zaplanowano środki 
finansowe w wysokości 6 mln 626 tys. 200  zł na budowę oczyszczalni 
oraz 4 mln 611 tys. 900 zł na zaprojektowanie i budowę kanalizacji. 
Gmina Darłowo,  jako nieliczna posiada plan zagospodarowania 
przestrzennego. Sprawa  planu była w sądzie i po roku okazało się, Ŝe 
Gmina Darłowo ma rację, plan został zatwierdzony. W ubiegłym roku 
gmina uzyskała status uzdrowiska dla pięciu sołectw: Dąbki, Bobolin, 
śukowo Morskie, Bukowo Morskie i Porzecze. Uzdrowisko jest wielką 
szansą dla rozwoju gminy. Rozbudowano i wyremontowano świetlice 
wiejskie. Świetlice bardzo dobrze funkcjonują i słuŜą mieszkańcom 
gminy. Wójt duŜy nacisk kładzie na kulturę i ochronę dziedzictwa 
narodowego. W gminie jest 9 kościołów zabytkowych, o które naleŜy  
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dbać. Gmina wspiera remonty kościołów: wyremontowano dachy, 
odmalowano wnętrza, zrobiono okna ,  oddano do uŜytku dwa domy 
pogrzebowe w JeŜycach i w Starym Jarosławiu. Gmina ma własne 
składowisko odpadów  w Krupach, na które uzyskano pomoc finansową 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Szczecinie. W 
strukturach gminy działa bardzo dobrze Gminny Zakład UŜyteczności 
Publicznej w Dąbkach. Pracują tam nasi wyborcy. W przyszłym roku 
rozstrzygnie się forma działalności tego zakładu , czy nadal będzie 
funkcjonował jako zakład budŜetowy, czy spółka. JeŜeli chodzi 
zapewnienie  opieki zdrowotnej dla mieszkańców gminy, to sprawa 
została rozwiązana dzięki zakupowi budynku przychodni zdrowia przy 
ul. M.C.Skłodowskiej w Darłowie. Gmina udostępniła nieodpłatnie 
pomieszczenia dla szpitala powiatowego w Sławnie. Wyremontowany 
został stary budynek urzędu przy ul. Tynieckiego 2 w Darłowie. 
Wspólnie z radnymi została podjęta słuszna decyzja dot. adaptacji na 
nowy urząd gminy obecnego budynku przy ul. Dąbrowskiego, który jest 
naszą wizytówką i moŜna się tym obiektem rzeczywiście poszczycić. W 
chwili obecnej budynek ten jest rozbudowywany o dodatkowe 
pomieszczenia dla GOPS-u i na archiwum. Wójt podziękował równieŜ 
wszystkim pracownikom GOPS-u, poniewaŜ rozszerzyli swoją 
działalność o programy finansowane ze środków unii europejskiej. 
Powstał Punkt Przygotowywania Posiłków w Bobolinie, który w dalszym 
ciągu jest rozbudowywany. Na pomoc GOPS-u moŜna liczyć - podkreślił 
Wójt. Nasza gminna Ochotnicza StraŜ PoŜarna działa bardzo pręŜnie, 
jest dobrze wyposaŜona. Na karosację samochodów pozyskane zostały 
środki zewnętrzne. Nasi ochotnicy słuŜą  pomocą nie tylko gminie, ale i 
miastu. Sportowcy mają swoje boiska oraz w miarę moŜliwości są 
dofinansowywani ze środków budŜetowych gminy. Gmina Darłowo cały 
czas się rozwija. Zanotowano 3-krotny wzrost zuŜycia enerii, 2-krotny 
wzrost zuŜycia wody. Sprawa melioracji jest załatwiana na bieŜąco. 
Stworzone zostały warunki dla zakładów. Powstają nowe obiekty. 
Miejscowości: Wicie, Kopań, Dąbki, Bobolin są obecnie nie do poznania. 
Przez ostatnie X-lecie zostały stworzone warunki do powstania nowych 
siłowni wiatrowych. Powstały kilometry dróg (z asfaltu, z polbruku, z 
płyt jomb). Jest to wynik wspólnego wysiłku radnych, sołtysów i 
wszystkich entuzjastów. Nie mamy się czego wstydzić. Nie ciągniemy 
wózka długów za sobą – podkreślił Wójt. Sprawą, która bardzo boli Wójta 
jest nasza Ziemia Darłowska. Potrzebna jest współpraca pomiędzy 
Miastem a Gminą Darłowo. Dzisiaj jest wzajemne poszanowanie, nikt 
nie wchodzi sobie w drogę, ale lepszym rozwiązaniem byłoby 
prowadzenie wspólnych inwestycji w celu łatwiejszego pozyskiwania 
zewnętrznych środków finansowych. Dzisiaj mówiąc Darłowo, wszyscy 
myślą nie tylko o  gminie miejskiej, ale liczy się takŜe gmina wiejska 
Darłowo. P.Franciszek Kupracz podkreślił, Ŝe zna doskonalę całą gminę 
i problemy jej mieszkańców. Wszystko co robi, to słuŜba mieszkańcom, 
u których ma zaufanie. Wójt podziękował proboszczom za współpracę. 
Dzięki wytęŜonej pracy, proboszczowie zmienili zdanie o władzach 
gminnych, bo wcześniej nie było ono pozytywne. Dzisiaj proboszczowie  
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są naszymi  partnerami – podkreślił Wójt. Mówca szczególnie 
podziękował p. Tadeuszowi Bierniukiewiczowi – Koordynatorowi 
Samorządowemu i Radnemu Rady Powiatu Sławieńskiego, redaktorowi 
Głosu Koszalińskiego p. Józefowi Narkowiczowi oraz wszystkim, którzy 
przez ostatnie dziesięciolecie współpracowali na rzecz rozwoju Gminy 
Darłowo. Działania podejmowane przez Wójta, Radę Gminy nie są 
przypadkowe. Wszystkie są zaplanowane i zapisane w pracach sesji i 
komisji. Mówca zawsze dąŜy do celu, ale czasami trzeba zrobić krok do 
tyłu, Ŝeby moŜna było dalej realizować zamierzone przedsięwzięcia. 
Ogólnie to dobro mieszkańców jest na pierwszym miejscu i o tym Wójt 
zawsze pamięta w realizacji inwestycji. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 3. Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
 

Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił realizację uchwał 
podjętych na XX sesji V kadencji Rady Gminy Darłowo z dnia 28 
października 2008 roku. (zał. Nr 9). 
 
Ad. 4. Interpelacje Radnych.                                         
 
Na sesji radni nie złoŜyli interpelacji. 
                                                                                               
Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XX  sesji   
Rady   Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                   
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił realizację 
interpelacji i wniosków złoŜonych na XX sesji w dniu 28 października 2008 
roku oraz w okresie między sesjami. (zał. Nr 10). 
 
Odpowiedzi zostały udzielone  radnemu: p. Szymonowi Krawczukowi. 
Odpowiedzi zostały udzielone następującym sołtysom: p. Wandzie Hańczaryk 
– Sołtys Cisowa, p.Małgorzacie Jasińskiej – Sołtys Kopnicy, p. Iwonie Glaza – 
Sołtys Zakrzewa, p. Zbigniewowi Steblińskiemu – Sołtysowi Bobolina, p. 
Marii Michalskiej – Sołtys Starego Jarosławia, p. Iwonie Łukowskiej – Sołtys 
Gleźnowa.  
  
Ad. 6.    
Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
Darłowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
poniŜszą informację: (zał. Nr 11): 
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„Wysoka Rado 
W okresie od 28 października   2008 roku ,  to jest od daty XX  sesji Rady 
Gminy Darłowo V kadencji:  
następujące komisje odbyły posiedzenia: 
 

Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i  
Infrastruktury Technicznej ,Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu ,Komisja Oświaty i  Kultury Fizycznej, Komisja Rewizyjna : odbyły 1 
wspólne posiedzenie: 21  listopada    2008 roku  zajmując się następującą 
tematyką: 
1)Zaopiniowanie projektów uchwał na XXI Sesję Rady Gminy Darłowo. 
 
Komisja Organizacyjno-Programowa  odbyła : 
1 posiedzenie : 14 listopada   2008  roku zajmując się tematyką ustalenia 
daty i porządku obrad  XXI    Sesji Rady Gminy.” 
 
 
 
Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                              
W sesji uczestniczy 15 radnych, doszedł spóźniony radny Jan Małecki. 
 
Sołtysi Gminy Darłowo złoŜyli następujące wnioski : 

• p. Piotr Skoczek – Sołtys Dobiesławia w sprawach:  
• rozwiązania sprawy zalewania gospodarstwa pp. Dziewczyńskich przez 

niedroŜny przepust pod drogą gminną, 
• ustawienia tablicy informacyjnej w rejonie wsi za krzyŜówkę, 
• pomocy w ustawieniu słupów energetycznych, 
• otrzymania przepustów Ø 30 na cele gospodarstw wg. podań złoŜonych 

w gminie, 
• pomoc w zakończeniu remontu drogi powiatowej  w rejonie zabudowań 

na wprost boiska wiejskiego ok. 80 mb. (zał. Nr 12 i 13). 
 
 

• p. Małgorzata Janicka – Sołtys Kopnicy w sprawach: 
• wycięcia drzewa przy przystanku autobusowym. (zał. Nr 14). 
 
• p. Jadwiga Solecka – Sołtys Wiekowic w sprawach: 
• wyprofilowania drogi przez przejazd kolejowy w Wiekowicach, 
• naprawy pobocza na skrzyŜowaniu w Wiekowicach, 
• uregulowania stosunków prawnych drogi za torami. (zał. Nr 15). 
 
• p. Idzi Krawczyk – Sołtys Krup w sprawach: 
• zainstalowania lampy oświetleniowej na słupie trakcji elektrycznej przy 

wjeździe na boisko sportowe, 
• odśnieŜania drogi dojazdowej gminnej do posesji p. Anny Szydłowskiej 

(droga w kierunku Sińczycy). (zał. Nr 16). 
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W dyskusji udział wzięli: 
* p. Mieczysław Gondek – Sołtys Wicia: wyjazdowa Komisja Rewizyjna 
odbyła się w lipcu br. Komisja wystosowała wnioski do  Wójta Gminy dot. 
miejscowości  Wicie.  Parking w tej nadmorskiej miejscowości został 
wybudowany za gminne pieniądze. W okresie sezonu był wydzierŜawiany na 
cele komercyjne.  Komisja zawnioskowała, aby parking w Wiciu (160 m²) był 
ogólnodostępny i bezpłatny. Komisja  zawnioskowała o nie przedłuŜanie 
umowy dzierŜawnej, która kończy się 31 sierpnia 2008 roku.  Ponadto 
poruszono następujące sprawy: umieszczenie na plaŜy przebieralni, 
ewentualne  umieszczenie przy wejściu na plaŜę tabliczki: „ZAKAZ 
WPROWADZANIA PSÓW NA PLAśĘ” oraz o ujęcie w przyszłorocznym 
budŜecie (2009)  środków finansowych na ogrodzenie oczyszczalni ścieków w 
Wiciu, ze względów bezpieczeństwa. Od lipca minęły 4 miesiące i brak jest 
odpowiedzi. 
 
*Wójt p. Franciszek Kupracz: na koncepcję zagospodarowania centrum 
Wicia gmina planuje przeznaczyć  6 tys. zł. Na ten temat wypowiedzą się 
równieŜ mieszkańcy i inwestorzy tej miejscowości. DzierŜawcy gruntów 
gminnych na cele działalności gospodarczej zwracali się z wnioskami o 
przedłuŜenie umów dzierŜawnych na wiele lat, ale na ostatnich sesjach, Rada 
Gminy Darłowo odrzuciła wszystkie projekty uchwał dot. przedłuŜenia w/w 
dzierŜaw. Centrum Wicia musi wyglądać estetycznie, dlatego będzie 
wykonywana koncepcja zgodna z planem zagospodarowania przestrzennego 
gminy.  
 
*p.Mieczysław Gondek – Sołtys Wicia: od dwóch lat budy gastronomiczne 
stoją na gminnym terenie i szpecą centrum. Były wykonywane juŜ trzy 
koncepcje zagospodarowania Wicia, z czego 2 płatne. Wnioski składane do 
Wójta Gminy Darłowo powtarzają się corocznie, przez tyle lat, ale bez 
rezultatu. 
 
*Wójt p. Franciszek Kupracz: na wszystkie dzierŜawy zostały podpisane 
umowy, zgodnie z prawem. Na dzień dzisiejszy Wójt nie pamięta protokołu z 
wyjazdu Komisji Rewizyjnej, na który powołuje się sołtys. Po zapoznaniu się z 
protokołem, odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
  
*p. Joanna Jasińska – Sołtys śukowa Morskiego: płyty miały być 
przeznaczone na drogę za p. Filipkiem w stronę pól. Obecnie te płyty się 
marnują. Sołtys zapytała dlaczego nie ma nitki gminnych wodociągów na 
mapach. Jest zainteresowana podłączeniem do wody, ale nikt jej nie moŜe 
pomóc. Była w Starostwie w Sławnie, była u Dyrektora GZUP-u i uwaŜa, Ŝe 
sprawa nie jest zakończona. 
  
*Wójt p. Franciszek Kupracz: w sprawach płyt powiedział, Ŝe prace nie są 
skończone. Tyle zostało ułoŜonych płyt, ile było złoŜonych w śukowie 
Morskim. Sprawa będzie kontynuowana. 
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*Dyrektor GZUP-u p. Marceli Glaza: woda była robiona w dwóch etapach. 
Projekt był opracowany i wszystkie prace wykonywane były zgodnie z 
dokumentacją. Ostatnia inwentaryzacja była wykonywana w 2007 roku. 
Geodeta zrobił I etap dokumentacji powykonawczej i  obiecywał, Ŝe II etap 
zostanie zrobiony na początku roku. Niestety nie wywiązał się z terminów. 
 
*p.Idzi Krawczyk – Sołtys Krup: złoŜył wniosek o odnowienie punktu 
świetlnego oraz o odśnieŜanie drogi koło p. Anny Szydłowskiej. 
 
*Wójt p. Franciszek Kupracz: drogi będą odśnieŜane. Pan Sobieraj jako 
koordynator akcji zimowego utrzymania , zrobił wykaz  waŜniejszych 
telefonów zimowego utrzymania dróg. Zgłoszenia o stanie dróg gminnych 
moŜna zgłaszać bezpośrednio do urzędu. Zgłoszenia dotyczące zimowego 
stanu dróg wojewódzkich i powiatowych będą przekazywane zarządcom 
wyŜszych kategorii dróg. Punkty świetlne w gminie będą sukcesywnie 
wykonywane, ale zgodnie z harmonogramem i wykazem miejscowości  
przyjętym przez Komisję Rolnictwa, Budownictwa Gospodarki Komunalnej i 
Infrastruktury Technicznej. Innych punktów świetlnych na dzień dzisiejszy 
nie przewiduje. 
 
*p. Mieczysław Wrona – Sołtys Nowego Jarosławia: poruszył sprawę drogi 
do posesji nr 40. W odpowiedzi na wniosek jest napisane, Ŝe droga z płyt jest 
zrobiona, co mija się z prawdą. 
 
*p. Janusz Sobieraj  - referent dróg w urzędzie gminy:  droga zostanie 
zrobiona na tyle ile będzie płyt. W tym roku nie ma juŜ absolutnie środków 
finansowych na drogi. Do sprawy będzie moŜna powrócić po uchwaleniu 
budŜetu na przyszły rok, oczywiście jak będą pieniądze na ten cel. 
  
*p.Jan Fraszko – radny: domaga się równieŜ bardziej konkretnych 
odpowiedzi na składane wnioski i interpelacje. Zwrócił uwagę, Ŝe urzędnicy w 
gminie powinni domagać się odpowiedzi od Zarządu Dróg Powiatowych, od 
Starostwa Powiatowego, od Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Interpelacje i 
wnioski są przesyłane i pozostają bez echa.  W Nowym Jarosławiu połoŜony 
jest wodociąg Ø 110, ale nie ma go naniesionego na mapach. 
 
*p.Piotr Skoczek – Sołtys Dobiesławia: oprócz wyŜej ujętych  wniosków, 
zapytał Wójta o moŜliwość zawierania umów ustnych na wynajem sali 
wiejskiej np. dla komiwojaŜerów.  
 
*Wójt p. Franciszek Kupracz: rada sołecka nie ma swojego budŜetu, nie ma 
osobowości prawnej i nie moŜe prowadzić działalności gospodarczej. 
Wynajem sal wiejskich moŜliwy jest na podstawie zawieranej pisemnej 
umowy, która musi być uzgodniona z pracownikami urzędu. Innej 
moŜliwości nie ma. Urząd musi prowadzić wszystkie sprawy finansowe 
zgodnie z obowiązującą ustawą o finansach publicznych. Sprawa krzywych 
słupów oświetleniowych przy drodze powiatowej zostanie zgłoszona do 
Starostwa Powiatowego.  
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W sprawie przepustu, Wójt powiedział, Ŝe stawek jest na prywatnej działce. 
Zaczęły spływać ścieki od sąsiada z naprzeciwka, który  powinien zrobić 
szambo. Pomiędzy tymi sąsiadami jest konflikt. Z urzędu gminy pojedzie 
pracownik w teren i zobaczy czy jest udroŜniony przepust pod drogą gminną. 
Wójt poinformował, Ŝe do 1 grudnia br naleŜy składać wnioski  do PZZ w 
związku z akcją komercjalizacji Stoisławia. 
  
p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina: sołtysi składali wnioski do 
projektu budŜetu na 2009 rok. Poprosił o odpowiedzi na piśmie, czy zadania 
zgłaszane przez mieszkańców będą ujęte do realizacji w przyszłym roku. 
 
*Wójt p. Franciszek Kupracz: na wszystkie wnioski złoŜone do projektu 
budŜetu na przyszły rok zostaną udzielone bardzo konkretne odpowiedzi. 
Wnioski, albo zostaną przyjęte do budŜetu, albo nie. Nie będzie odpowiedzi 
typu : „do dalszego rozpatrzenia”. Sesja budŜetowa odbędzie się 19 grudnia 
br. Po zatwierdzeniu budŜetu, szczegóły będą uzgadniane przy 
opracowywaniu układu wykonawczego do budŜetu, w styczniu 2009 roku. Po 
tym terminie odpowiedź do kaŜdego złoŜonego wniosku będzie udzielona 
drogą informatyczną. Spotkanie z sołtysami odbędzie się prawdopodobnie w 
styczniu przyszłego roku. 
 
*p. Piotr Skoczek – Sołtys Dobiesławia: jeszcze raz poprosił o pomoc w 
dokończeniu 80 metrów drogi powiatowej. Potrzeba jest ok. 6-7 wywrotek 
gruzu. 
 
*Wójt p. Franciszek Kupracz: ten kawałek drogi jest pod zarządem powiatu 
sławieńskiego. Wójt zaproponował, aby sołtys bezpośrednio zwrócił się w/w 
temacie do radnych powiatowych o pomoc. 
 
*p.Jan Górski – mieszkaniec Dąbek, przedstawiciel Stowarzyszenia 
Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki: zapytał Wójta co było rzeczywistą przyczyną 
fiaska porozumienia pomiędzy Gminą Darłowo a Miastem Darłowo dot. 
odbioru ścieków w oczyszczalni w śukowie Morskim. Na dzień dzisiejszy 
planowana budowa gminnej oczyszczalni w Rusku wraz z kanalizacją ma 
kosztować 52 mln zł, co mówca uwaŜa za zagroŜenie dla budŜetu gminy. W 
podsumowaniu dziesięcioletniej działalności obecnego Wójta, p. Górski 
powiedział, Ŝe nie naleŜy spraw duchowych mieszać z polityką. NaleŜy unikać 
grzechów zaniechania, poniewaŜ są one czasami większe, aniŜeli grzechy 
popełnienia. Ponadto mówca zapytał Wójta dlaczego nie został uratowany 
budynek zabytkowy p. Renaty Makowskiej, chociaŜ koszt miał wynosić tylko 
3,5 tys. zł? 
 
*Wójt p. Franciszek Kupracz : na pewno dalej będzie współpracował z 
proboszczami parafii w naszej gminie, aby ocalić od zniszczenia nasze 
wspólne dobro, jakim są zabytki sakralne. JeŜeli chodzi o fiasko negocjacji 
pomiędzy gminą miejską i wiejską w sprawie odprowadzania ścieków z 
terenu gminy do oczyszczalni w śukowie Morskim, Wójt odpowiedział, Ŝe do 
porozumienia potrzebne są dwie strony.  
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Z naszej strony zostało zrobione wszystko, aby doprowadzić do tego 
porozumienia. Miasto Darłowo miało otrzymać 3 mln zł na rozbudowę 
oczyszczalni w taki sposób, aby przyjmować ścieki gminne. Niestety 
porozumienie nie zostało podpisane przez ówczesne władze miejskie. Gminę 
Darłowo traktowano jako zaplecze dla swoich partyjnych kumpli, a nie jako 
równoprawnego partnera. Na budowę oczyszczalni w śukowie Morskim 
pieniądze zostały przekazane równieŜ przez firmy państwowe (np. Kuter) oraz 
przez rolników. Oczyszczalnia miała odbierać ścieki z terenu miasta i gminy , 
a nawet z Unieścia. Takie były plany. A faktycznie władze miejskie załatwiły 
odbiór ścieków dla siebie. Dzisiaj Gmina Darłowo musi sama załatwić 
problem odbioru ścieków. Kosztuje to rzeczywiście duŜo więcej, ale 
inwestycja zaplanowana jest na wiele lat do roku 2013. Będzie 
dofinansowanie ze środków unijnych. Dochodzenie w chwili obecnej, 
dlaczego nie doszło do porozumienia w tej sprawie pomiędzy miastem a 
gminą jest tematem zastępczym. Teraz trzeba zakasać rękawy i brać się do 
roboty, a nie wracać do przeszłości, której się juŜ nie zmieni. W sprawie 
zabytkowego budynku, Wójt podkreślił, Ŝe była to własność prywatna i to 
właściciel ponosi koszty oraz wszelkie konsekwencje. Ta sprawa nie słuŜyła 
celowi publicznemu . Podobny problem gmina ma z Ŝydowskim cmentarzem 
w Rusku. 
  
*p.Mieczysław Gondek – Sołtys Wicia: zapytał Wójta czy to prawda, Ŝe 
gmina nie dostanie zewnętrznych środków finansowych na budowę 
oczyszczalni ścieków w Rusku, bo takie plotki są w urzędzie miejskim. 
 
*p.Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: na budowę oczyszczalni w 
Rusku  zarezerwowanych jest 8,5 mln zł. W styczniu 2009 roku będą  
podpisywane umowy. W projekcie budŜetu gminy na przyszły rok 
zaplanowano 6 mln 626 tys. 200 zł. Wszystkie informacje moŜna sprawdzić 
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w Szczecinie. 
Na tym dyskusję zakończono.  
   
Ad. 8.    
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 
2008 rok. DRUK NR    112/2008.  
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Krystyna Kisielewska przedstawiła 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 17).  
„Wójt Gminy Darłowo wnosi o dokonanie następujących zmian w budŜecie Gminy na rok 2008: 
I. Zwiększyć dochody z następujących tytułów 
- opłat za wydawanie zezwoleń na sprzedaŜ alkoholu                                                           8 000 zł 
- wpływy za sprzedaŜ posiłków w stołówce w Bobolinie                                                       15 000 zł 
-dotacja dla Zespołu Szkół w Dąbkach  na  program  „zdrowe ciało sprawny umysł –  
  gwarantowany sukces”                                                                                                        13 800 zł 
  Głównym celem tego programu jest zwiększenie szans edukacyjnych uczniów poprzez  
   ich aktywizację na zajęciach pozalekcyjnych oraz kształcenie umiejętności, które mają pomóc       
   uczniom   w wyborze szkoły ponad gimnazjalnej.  
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II. Do końca  roku nie osiągniemy zaplanowanych dochodów ze sprzedaŜy mienia gminnego 
   w kwocie                                                                                                                         2 000 000 zł 
 
III. Zwiększone dochody przeznaczyć na :  
    - wypłatę wynagrodzeń dla pracowników  zatrudnionych w świetlicach 
       socjoterapeutycznych                                                                                                     8 000 zł 
    -  przewóz osób niepełnosprawnych do Sławna  na warsztaty                                       15 000 zł  
    -  pokrycie kosztów organizowania zajęć pozalekcyjnych w Zespole Szkół  
       w Dąbkach                                                                                                                    13 800 zł 
IV. W związku z niewykorzystaniem zaplanowanych środków na zadanie inwestycyjne  
   „Budowa oczyszczalni w Rusku” w kwocie                                                                  5 640 300 zł   
    Wójt proponuje kwotę 1 428 300 zł przeznaczyć na realizację innych zadań : 
    - przebudowa przepustów                                                                                                15 000 zł  
    - droga Nowy Jarosław                                                                                                       7 200 zł 
  - droga Kopań                                                                                                                   51 000 zł  
 - parking Bobolin                                                                                                                 8 800 zł  
 - budowa zjazdów drogowych w Kopań                                                                            25 000 zł 
 - dotacja dla Starostwa Sławno na modernizację drogi w Dobiesławiu                             50 000 zł 
 - koncepcja zagospodarowania centrum Wicia                                                                    6 000 zł 
 - projekt podziału działek w Kopań                                                                                     10 000 zł 
 -zakup nieruchomości                                                                                                      200 000 zł 
 -wydatki związane z działalnością Rady Gminy                                                                 25 800 zł    
- budowa archiwum gminnego, magazynu GOPS oraz magazynu OC                            168 000 zł                         
- zakup wyposaŜenia archiwum (regały)                                                                            50 000 zł 
- środki dotyczące zmiany planu przestrzennego zagospodarowania  Gminy                   25 000 zł 
- środki na bieŜącą  działalność szkół                                                                               338 500 zł 
- dotacja dla przedszkoli miejskich                                                                                      23 000 zł 
-zakup autobusów tj. 1 przy współudziale środków z PEFRON  
  +  brakujące środki do zakupu drugiego autobusu                                                          210 000 zł 
- wyposaŜenie magazynu GOPS                                                                                         10 000 zł  
- projekt kanalizacji Gminy Darłowo                                                                                  200  000 zł  
- dotacja dla LZS Darłowo                                                                                                     5 000 zł 
Pozostała kwota 4 212 000 zł przeznaczona na budowę oczyszczalni w Rusku miała być finansowana 
kredytu. Suma ta będzie niewykorzystana, dlatego teŜ naleŜy dokonać korekty deficytu 
zmniejszającego.  
V. Brak środków spowodowany niewykonaniem dochodów zmienia gminnego zmusza nas do  
     zaciągnięcia kredytu kwocie 2 000 000 zł. 
     W wyniku powyŜszych zmian planowany budŜet zamyka się deficytem, którego finansowanie  
     przedstawia załącznik Nr 4 do przedkładanego projektu uchwały.  

III.                  Gminny Zakład UŜyteczności Publicznej w Dąbkach zwraca się prośbą o zmianę planu 
przychodów wydatków, spowodowaną zwiększeniem prac na rzecz gminy oraz odbiorców 
indywidualnych.  

IV.                Zmiany dokonane w budŜecie mają wpływ na zmianę załącznika nr 4 do uchwały 
budŜetowej”. 

 
Skarbnik Gminy przedstawiła równieŜ AUTOPOPRAWKĘ, oznaczoną 
jako DRUK NR 112A/2008. (zał. Nr 18). 
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„Zmiany polegać mają na: 

• zwiększeniu dochodów o kwotę: 233 481 zł 

• a) wpływy ze sprzedaŜy posiłków w Bobolinie: 15 000 zł 

• b) środki ze Starostwa (PEFRON): 218 481 zł 

• zwiększeniu wydatków: 233 481 zł 

• a) remont pieca CO w PPP Bobolin: 15 000 zł 

• b) zakup autobusu do przewozu osób niepełnosprawnych: 
218 481 zł 

• przeniesieniu wydatków: 

• a) z dotacji dla szpitala: 20 000 zł 

• b) z pozostałej działalności w zakresie ochrony zdrowia: 2 500 zł 

• c) na zakup szaf przelotowych metalowych do punktów 
wydawania posiłków: 22 500 zł 

• d) z konserwacji i ochrony zabytków: 60 000 zł 

• e) na zakup materiałów potrzebnych do działalności świetlic: 
14 000 zł 

• f) na wykonanie oświetlenia zewnętrznego PPP w Bobolinie: 
46 000 zł.” 

 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 

uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z AUTOPOPRAWKĄ pod głosowanie, w którym udział 
wzięło 15  radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0  głosów 
„przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr  

XXI/278/2008  w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2008 
rok  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 19 ). 
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Ad. 9.   
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie   
wydatków nieznajdujących  pokrycia w planowanych dochodach 
gminy.    DRUK NR 113/2008. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Krystyna Kisielewska ( Skarbnik Gminy)  
przedstawiła  projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 20). 
Uzasadnienie: 
„ W roku bieŜącym zaplanowano 8 055 000 zł dochodów ze sprzedaŜy mienia gminnego. Do dnia 
dzisiejszego na konto Urzędu Gminy z tego tytułu wpłynęło 4 200 000 zł . Przewiduje się, Ŝe do końca 
roku  wpłynie około 1 500 000 zł wcześniej wylicytowanych nieruchomości. W miesiącu grudniu  
przeprowadzony zostanie jeszcze  jeden przetarg.  
Prognoza osiągniętych całorocznych dochodów to kwota około 6 000 000 zł .Na brakująca kwotę naleŜy 
zaciągnąć kredyt”. 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 

pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                  
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 

uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/279/2008  w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie   
wydatków nieznajdujących  pokrycia w planowanych dochodach 
gminy  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 21). 
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Ad. 10. 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego  
wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu w 
zakładzie  budŜetowym pn. Gminny Zakład   UŜyteczności 
Publicznej. DRUK NR  114/2008. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Marceli Glaza - Dyrektor Gminnego 
Zakładu UŜyteczności Publicznej w Dąbkach  przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 22 ).  
Uzasadnienie: 
„ Ostatnie ustalenie wysokości najniŜszego wynagrodzenia oraz wartości jednego punktu do tworzenia 
tabeli stawek wynagrodzenia zasadniczego zgodnie z uchwałą nr V/61/2007 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 12 kwietnia 2007 nastąpiło z dniem 1 maja 2007 roku.  
Obecnie w związku ze zmianą minimalnego wynagrodzenia oraz skutkami inflacji wystąpił brak 
moŜliwości zmiany wynagrodzenia pracowników Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej w 
Dąbkach”.     
 
Do w/w projektu uchwały została wniesiona AUTOPOPRAWKA, 
oznaczona jako DRUK NR 114A/2008.(zał. Nr 23). W związku z 
poprawkami naniesionymi przez radcę prawnego paragraf 1 w/w 
projektu ma brzmienie: „Ustala się najniŜsze wynagrodzenie 
zasadnicze w I kategorii zaszeregowania w tabeli miesięcznych 
stawek wynagrodzenia zasadniczego w wysokości 1.050,00 zł. „ 
Paragraf 2 :”WyraŜa się zgodę na wartość jednego punktu do 
tworzenia tabeli stawek wynagrodzenia zasadniczego w wysokości 
7,10 zł”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 

pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z AUTOPOPRAWKĄ  pod głosowanie, w którym udział 
wzięło 15  radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0  głosów 
„przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/280/2008  w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego  
wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu w 
zakładzie  budŜetowym pn. Gminny Zakład   UŜyteczności 
Publicznej   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 24 ). 

 

 
Ad. 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy 
między Gminą Darłowo a  organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku   publicznego na 
2009 rok. DRUK NR 115/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 25). 
Uzasadnienie: 
„Przyjęcie programu współpracy miedzy Gmina Darłowo a organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2008 jest obowiązkiem Gminy wynikającym z art. 
5 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. 
Nr 96, poz. 873 z późn. zm.). Program dotyczący współpracy między gminą a organizacjami 
pozarządowymi pozwoli dokładnie sprecyzować zasady podejmowania wspólnych przedsięwzięć oraz 
planowania działań na rynku lokalnym”.    
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 

pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/281/2008  w sprawie przyjęcia programu współpracy między 
Gminą Darłowo a  organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku   publicznego na 2009 rok  

została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 26 ). 
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Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania Gminy Darłowo z 
Samorządem Województwa Zachodniopomorskiego i Powiatem 
Sławieńskim w zakresie prowadzenia   inwestycji drogowych . 
DRUK NR 116/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 27). 
Uzasadnienie: 
„Wykonywanie zadań publicznych moŜe być realizowane w drodze współdziałania między jednostkami 
samorządu terytorialnego. Od wielu lat gmina dofinansowuje budowę chodników i zatok autobusowych  
przy drogach powiatowych i wojewódzkich. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania Gminy Darłowo 
z samorządem Województwa Zachodniopomorskiego i Powiatem Sławieńskim w zakresie prowadzenia 
inwestycji drogowych jest niezbędne dla zawarcia porozumień i prowadzenia inwestycji”. 
 
 Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
                                                       
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/282/2008  w sprawie współdziałania Gminy Darłowo z 
Samorządem Województwa Zachodniopomorskiego i Powiatem 
Sławieńskim w zakresie prowadzenia   inwestycji drogowych   
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 28 ). 
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Ad. 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XX/276/2008 
Rady Gminy Darłowo    z dnia 28 października 2008 r. w sprawie 
przyjęcia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy  Darłowo”. DRUK NR 
117/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 29). 
 
                  
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/283/2008  w sprawie uchylenia Uchwały Nr XX/276/2008 Rady 
Gminy Darłowo    z dnia 28 października 2008 r. w sprawie 
przyjęcia zmiany „Studium uwarunkowań i   kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy  Darłowo”  została podjęta 

przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 30). 
 

 
Ad. 14.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Darłowo”. DRUK NR 118/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 31). 
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Wójt poinformował o uwagach wniesionych do projektu zmiany 
studium: 

• „data wpływu uwagi: 24.10.2008 r. 
• treść uwagi: „Uwagi o naruszeniu:  
• - przepisów ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagosp. 

przestrzennym (Dz.U. Nr 80 poz. 717 z późniejszymi zmianami); 
• - ustaleń Planu zagospodarowania przestrzennego Województwa 

Zachodniopomorskiego – Uchwała Nr XXXII/334/02 Sejmiku 
Woj.Zachodniopomorskiego; 

• - Odwołanie do Uchwały Rady Gminy Darłowo XXII/282/2005 – obow. planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo ustalającego zakaz 
lokalizacji elektrowni i likwidację juŜ istniejących. 

• Oznaczenie nieruchomości, której dotyczy uwaga: obręb Stary Jarosław, 
w tym dz. o nr 183,191,197,483. 

• Ustalenia projektu zmiany planu dla nieruchomości, której dotyczy 
uwaga:  dz. nr 183,191 i 483 połoŜone są w strefie lokalizacji zespołu 
elektrowni wiatrowych. Dz. 197 nie jest objęta zmianą studium.   

 
 

• data wpływu uwagi: 24.10.2008 r. 
• treść uwagi: Uwagi o naruszeniu: 
• - przepisów ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagosp. 

przestrzennym (Dz.U. Nr 80 poz. 717 z póŜniejszymi zmianami); 
• - ustaleń Planu zagospodarowaniu przestrzennego Województwa 

Zachodniopomorskiego – Uchwała Nr XXXII/334/02 Sejmiku 
Woj.Zachodniopomorskiego; 

• - Uchwały Rady Gminy Darłowo XXII/282/2005 – obowiązującego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo. 

• Oznaczenie nieruchomości, której dotyczy uwaga: grunty rolne obrębu 
Stary Jarosław 

• Ustalenia projektu zmiany planu dla nieruchomości, której dotyczy 
uwaga: strefa lokalizacji elektrowni wiatrowych.   

 
 
 

• data wpływu uwagi: 24.10.2008 r. 
• treść uwagi: Uwagi o naruszeniu: 
• - przepisów ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagosp. 

przestrzennym (Dz.U. Nr 80 poz. 717 z późniejszymi zmianami); 
• - ustaleń Planu zagospodarowania przestrzennego Województwa 

Zachodniopomorskiego – Uchwała Nr XXXII/334/02 Sejmiku 
Woj.Zachodniopomorskiego. 

• Oznaczenie nieruchomości, której dotyczy uwaga: obręb Stary Jarosław, 
w tym dz. o nr 156/3, 271/3, 288/1, 289/1 

• Ustalenia projektu zmiany planu dla nieruchomości, której dotyczy 
uwaga: strefa lokalizacji elektrowni wiatrowych.   
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• data wpływu uwagi: 24.10.2008 r. 
• treść uwagi: w imieniu protestujących mieszkańców Starego Jarosławia 

zwraca się z prośbą o dopuszczenie do udziału w postępowaniu w sprawie 
zmian studium oraz zmian w planie. 

• Oznaczenie nieruchomości, której dotyczy uwaga: Stary Jarosław  
• Ustalenia projektu zmiany planu dla nieruchomości, której dotyczy 

uwaga: lokalizacja elektrowni wiatrowych wraz ze strefą.” 
 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
Jeden radny nie brał udziału w głosowaniu, ze względu na swój interes 
prawny. 
                  
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/284/2008  w sprawie przyjęcia zmiany „Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo”  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 32). 

 
Ad. 15.  
Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo.(dot. obrębu 
Kowalewiczki, Kowalewice i Sulimice).     DRUK NR 119/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 33). Plan obejmuje obszar połoŜony w części obrębu 
Kowalewiczki, Kowalewice i Sulimice w gminie Darłowo o łącznej powierzchni 
282,67 ha. 
 
 
Wójt poinformował, Ŝe do w/w projektu uchwały nie wpłynęły Ŝadne uwagi.  
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Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował o realizacji zadań z zakresu infrastruktury 

technicznej oraz zasadach  ich finansowania: 

 
„Z ustaleń zawartych w uchwale w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego sporządzonego w zakresie zgodnym z Uchwałą Nr XIII/174/2007 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany planu dla obszaru lokalizacji elektrowni wiatrowych w obrębach Kowalewiczki, 
Kowalewice i Sulimice oraz z przeprowadzonej analizy i wykonanej prognozy skutków 
finansowych uchwalenia planu wynika, iŜ jego przyjęcie oraz realizacja zapisanych w nim 
zadań z zakresu infrastruktury technicznej nie pociągają za sobą wydatków z budŜetu 
gminy. Wszelkie inwestycje i nakłady wynikające z realizacji zapisów przedmiotowej 
uchwały, a więc i inwestycji w zakresie infrastruktury technicznej są wynikiem realizacji 
zamierzeń Inwestora i będą w całości finansowane ze środków poza budŜetowych. „ 

                                               
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/285/2008  w sprawie zmiany miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo.(dot. obrębu 
Kowalewiczki, Kowalewice i Sulimice)  została podjęta przez Radę 

Gminy Darłowo. ( zał. Nr 34). 

 
Ad. 16.  
Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu 
Kowalewice, Kopnica, Zakrzewo i Krupy).  DRUK NR 120/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 35). Plan obejmuje obszar połoŜony w części obrębu 
Kowalewice, Kopnica, Zakrzewo i Krupy w gminie Darłowo o łącznej 
powierzchni 265,72 ha”. 
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Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił  poniŜsze uwagi wniesione do projektu zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo: 

 

Lp. 
Data wpływu 
uwagi 

Treść uwagi 
Oznaczenie 
nieruchomości, której 
dotyczy uwaga 

Ustalenia projektu 
zmiany planu  
dla nieruchomości,  
której dotyczy uwaga 

1 2 4 5 6 
1. 27.10.2008 r. Uwaga do rozstrzygnięć 

planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 

Dz. 55 obr. Krupy tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

 

Wykaz wniesionych uwag oraz uwagi stanowią integralną część dokumentacji formalno-
prawnej prac planistycznych. 

 

Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował o realizacji  zadań z zakresu infrastruktury 

technicznej oraz zasadach  ich finansowania: 

 
 

„Z ustaleń zawartych w uchwale w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego sporządzonego w zakresie zgodnym z Uchwałą Nr XIII/173/2007 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany planu dla obszaru lokalizacji elektrowni wiatrowych w obrębach Kowalewice, 
Kopnica, Zakrzewo i Krupy oraz z przeprowadzonej analizy i wykonanej prognozy 
skutków finansowych uchwalenia planu wynika, iŜ jego przyjęcie oraz realizacja 
zapisanych w nim zadań z zakresu infrastruktury technicznej nie pociągają za sobą 
wydatków z budŜetu gminy. Wszelkie inwestycje i nakłady wynikające z realizacji zapisów 
przedmiotowej uchwały, a więc i inwestycji w zakresie infrastruktury technicznej są 
wynikiem realizacji zamierzeń Inwestora i będą w całości finansowane ze środków poza 
budŜetowych. „ 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14  głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1  głos 
„wstrzymujący się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/286/2008 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu 
Kowalewice, Kopnica, Zakrzewo i Krupy)  została  podjęta  przez  Radę 

Gminy Darłowo. ( zał. Nr 36 ). 

 
Ad.17.  
Podjęcie uchwały w sprawie : zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu 
Kowalewice i Krupy). DRUK NR  121/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem  ( zał. Nr 37).Plan obejmuje obszar połoŜony w części obrębu 
Kowalewice i Krupy w gminie Darłowo o łącznej powierzchni 285,91 ha”.                                                

 

Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił  poniŜsze uwagi wniesione do projektu zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo: 

Lp. 
Data wpływu 
uwagi 

Treść uwagi 
Oznaczenie 
nieruchomości, której 
dotyczy uwaga 

Ustalenia projektu 
zmiany planu  
dla nieruchomości,  
której dotyczy uwaga 

1 2 4 5 6 
1. 27.10.2008 r. Uwaga do rozstrzygnięć 

planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 

Dz. 187, 195, 234/1, 
235/1, 244, 245 obr. 
Krupy 

tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

2. 
 

27.10.2008 r. Uwaga do rozstrzygnięć 
planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 

Dz. 9 obr. Krupy tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

3. 27.10.2008 r. Uwaga do rozstrzygnięć 
planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 

Dz. 177, 335, 336/1, 
336/2 obr. Krupy 

tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

4. 27.10.2008 r. Uwaga do rozstrzygnięć 
planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 

Dz. 32/6 
obr.Kowalewice; 
Dz. 175, 176, 178, 
185, 186, 188, 189, 
193, 229, 233/1, 
233/2, 343 obr. 
Krupy 

Część dz. nr 343 w 
granicach terenu 
3EW/R przeznaczonego 
pod lokalizację 
elektrowni wiatrowej; 
Pozostałe działki - 
tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

5. 02.10.2008 r. Protest przeciwko 
przeznaczeniu w planie dz. 
32/10 i 32/11 pod 
lokalizację elektrowni 
wiatrowych i zakaz 
zabudowy. 

Dz. 32/10, 32/11 
obr. Kowalewice 

tereny rolne z zakazem 
zabudowy 
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Wykaz wniesionych uwag oraz uwagi stanowią integralną część dokumentacji formalno-
prawnej prac planistycznych. 

                                           

Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował o  realizacji zadań z zakresu infrastruktury 

technicznej oraz zasadach ich finansowania: 

 
 

„Z ustaleń zawartych w uchwale w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego sporządzonego w zakresie zgodnym z Uchwałą Nr XIII/172/2007 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany planu dla obszaru lokalizacji elektrowni wiatrowych w obrębach Kowalewice i 
Krupy oraz z przeprowadzonej analizy i wykonanej prognozy skutków finansowych 
uchwalenia planu wynika, iŜ jego przyjęcie oraz realizacja zapisanych w nim zadań z 
zakresu infrastruktury technicznej nie pociągają za sobą wydatków z budŜetu gminy. 
Wszelkie inwestycje i nakłady wynikające z realizacji zapisów przedmiotowej uchwały, a 
więc i inwestycji w zakresie infrastruktury technicznej są wynikiem realizacji zamierzeń 
Inwestora i będą w całości finansowane ze środków poza budŜetowych.”  

 
 

Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14  głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 
                                            
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/287/2008  w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu 
Kowalewice i Krupy)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 

38 ). 
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Ad.18.  
Podjęcie uchwały w sprawie : zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu  
Krupy, Sińczyca i Nowy Kraków).  DRUK NR     122/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 39/.Plan obejmuje obszar połoŜony w części 
obrębu Krupy, Sińczyca i Nowy Kraków w gminie Darłowo o łącznej 
powierzchni 626,98 ha. 
 

Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił  poniŜsze uwagi wniesione do projektu zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo: 

Lp. 
Data wpływu 

uwagi 
Treść uwagi 

Oznaczenie 
nieruchomości, której 

dotyczy uwaga 

Ustalenia projektu  
zmiany planu  

dla nieruchomości,  
której dotyczy uwaga 

1 2 4 5 6 
1. 27.10.2008 r. Uwaga do rozstrzygnięć 

planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 

Dz. 119, 121, 319, 
332 obr. Krupy 

Dz. 319, 332 - tereny 
rolne z zakazem 
zabudowy 

2. 
 

27.10.2008 r. Uwaga do rozstrzygnięć 
planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 

Dz. 318 obr. Krupy tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

3. 27.10.2008 r. Uwaga do rozstrzygnięć 
planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 

Dz. 405, 406, 423, 
471 obr. Krupy 

tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

4. 27.10.2008 r. Uwaga do rozstrzygnięć 
planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 

Dz. 300, 411, 413/2, 
440, 441, 453, 454, 
468, 469 obr. Krupy 

tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

 

Wykaz wniesionych uwag oraz uwagi stanowią integralną część dokumentacji formalno-
prawnej prac planistycznych.                                                   

Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował o realizacji zadań z zakresu infrastruktury 

technicznej oraz zasadach  ich finansowania: 

„Z ustaleń zawartych w uchwale w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego sporządzonego w zakresie zgodnym z Uchwałą Nr XIII/171/2007 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany planu dla obszaru lokalizacji elektrowni wiatrowych w obrębach Krupy, Sińczyca i 
Nowy Kraków oraz z przeprowadzonej analizy i wykonanej prognozy skutków finansowych 
uchwalenia planu wynika, iŜ jego przyjęcie oraz realizacja zapisanych w nim zadań z 
zakresu infrastruktury technicznej nie pociągają za sobą wydatków z budŜetu gminy. 
Wszelkie inwestycje i nakłady wynikające z realizacji zapisów przedmiotowej uchwały, a 
więc i inwestycji w zakresie infrastruktury technicznej są wynikiem realizacji zamierzeń 
Inwestora i będą w całości finansowane ze środków poza budŜetowych.”  
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 
Jeden radny nie brał udziału w głosowaniu ze względu na swój interes 
prawny. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/288/2008 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu  
Krupy, Sińczyca i Nowy Kraków)  została podjęta przez Radę Gminy 

Darłowo. ( zał. Nr 40 ). 
 

 
Ad.19.  
Podjęcie uchwały w sprawie :zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu  
Krupy, Nowy Jarosław, Słowino, Słowinko i Stary Jarosław). 
DRUK NR   123/2008. 
                                         
                                             
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 41). Plan obejmuje obszar połoŜony w części obrębu 
Krupy, Nowy Jarosław, Słowino, Słowinko i Stary Jarosław w gminie 
Darłowo o łącznej powierzchni 1067,73 ha.” 

 

 

Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił poniŜsze uwagi wniesione do projektu zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo: 
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Lp. 
Data wpływu 
uwagi 

Treść uwagi 
Oznaczenie 
nieruchomości, której 
dotyczy uwaga 

Ustalenia projektu 
zmiany planu  
dla nieruchomości,  
której dotyczy uwaga 

1 2 4 5 6 
1. 24.10.2008 r. Uwagi o naruszeniu: 

− przepisów ustawy z dnia 
27 marca 2003 r. o 
planowaniu i zagosp. 
przestrzennym (Dz. U. Nr 
80 poz. 717 z 
późniejszymi zmianami); 

− ustaleń Planu 
zagospodarowania 
przestrzennego 
Województwa 
Zachodniopomorskiego – 
Uchwała Nr 
XXXII/334/02 Sejmiku 
Woj. Zach. 

Odwołanie do Uchwały 
Rady Gminy Darłowo 
XXII/282/2005 – obow. 
planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy 
Darłowo ustalającego 
zakaz lokalizacji elektrowni 
i likwidację juŜ 
istniejących. 
 

dz. o nr 183, 191, 
197, 483 obr. Stary 
Jarosław 

Dz. nr 183, 191 i 483 – 
tereny rolne z zakazem 
zabudowy 
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2. 
 

24.10.2008 r. Uwagi o naruszeniu: 
− przepisów ustawy z dnia 

27 marca 2003 r. o 
planowaniu i zagosp. 
przestrzennym (Dz. U. Nr 
80 poz. 717 z 
późniejszymi zmianami); 

− ustaleń Planu 
zagospodarowania 
przestrzennego 
Województwa 
Zachodniopomorskiego – 
Uchwała Nr 
XXXII/334/02 Sejmiku 
Woj. 
Zachodniopomorskiego; 

− Uchwały Rady Gminy 
Darłowo XXII/282/2005 
– obowiązującego planu 
zagospodarowania 
przestrzennego gminy 
Darłowo. 

 

Grunty rolne obrębu 
Stary Jarosław 

Strefa lokalizacji 
elektrowni wiatrowych, 
tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

3. 24.10.2008 r. Uwagi o naruszeniu: 
− przepisów ustawy z dnia 

27 marca 2003 r. o 
planowaniu i zagosp. 
przestrzennym (Dz. U. Nr 
80 poz. 717 z 
późniejszymi zmianami); 

− ustaleń Planu 
zagospodarowania 
przestrzennego 
Województwa 
Zachodniopomorskiego – 
Uchwała Nr 
XXXII/334/02 Sejmiku 
Woj. Zachod. 

 

dz. o nr 156/3, 
271/3, 288/1, 289/1 
obr. Stary Jarosław 

tereny rolne z zakazem 
zabudowy; 
część dz. 271/3 w 
terenie 10 EW/R 
wskazanym pod 
lokalizację elektrowni 
wiatrowej 

4. 27.10.2008 r. Uwaga co do rozstrzygnięć 
planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 
 

Dz. 247 obr. Krupy tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

5. 23.10.2008 r. Uwaga co do rozstrzygnięć 
planu ustalających zakaz 
zabudowy na gruntach 
rolnych. 

213/ 1 obr. Nowy 
Jarosław;  
234, 341, 349, 366, 
367, 376, 454 obr. 
Stary Jarosław 

tereny rolne z zakazem 
zabudowy 

 

Wykaz wniesionych uwag oraz uwagi stanowią integralną część dokumentacji formalno-
prawnej prac planistycznych.” 
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Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował o  realizacji zadań z zakresu infrastruktury 

technicznej oraz zasadach ich finansowania: 

   

„Z ustaleń zawartych w uchwale w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego sporządzonego w zakresie zgodnym z Uchwałą Nr XIII/170/2007 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany planu dla obszaru lokalizacji elektrowni wiatrowych w obrębach Krupy, Nowy 
Jarosław, Słowino Słowinko i Stary Jarosław oraz z przeprowadzonej analizy i wykonanej 
prognozy skutków finansowych uchwalenia planu wynika, iŜ jego przyjęcie oraz realizacja 
zapisanych w nim zadań z zakresu infrastruktury technicznej nie pociągają za sobą 
wydatków z budŜetu gminy. Wszelkie inwestycje i nakłady wynikające z realizacji zapisów 
przedmiotowej uchwały, a więc i inwestycji w zakresie infrastruktury technicznej są 
wynikiem realizacji zamierzeń Inwestora i będą w całości finansowane ze środków poza 
budŜetowych.”  

 
 

Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 
      
                                       
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/289/2008 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego Gminy Darłowo (dot. obrębu  
Krupy, Nowy Jarosław, Słowino, Słowinko i Stary Jarosław) została 

podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 42 ). 
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Ad.20.  
Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego Gminy Darłowo.(dot. obrębu 
Boryszewo, Dobiesław, JeŜyczki i Wiekowice).DRUK NR 124 
/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 43). Plan obejmuje obszar połoŜony w części obrębu 
Boryszewo, Dobiesław, JeŜyczki i Wiekowice w gminie Darłowo o łącznej 
powierzchni 865,35 ha.” 
 
 

Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił  poniŜsze uwagi  wniesione do projektu zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo: 

 

 

 

                                                       

Lp. 
Data wpływu 
uwagi 

Treść uwagi 
Oznaczenie 
nieruchomości, której 
dotyczy uwaga 

Ustalenia projektu 
zmiany planu  
dla nieruchomości,  
której dotyczy uwaga 

1 2 4 5 6 
1. 30.10.2008 r. Protest przeciwko 

rozstrzygnięciom planu 
ustalającym moŜliwość 
lokalizacji elektrowni 
wiatrowej na działce nr 
291/4. 

Dz. nr 291/4 obr. 
Dobiesław 

Teren 4 EW/R - obszar 
lokalizacji elektrowni 
wiatrowej 

2. 29.10.2008 r. Wątpliwości do 
rozstrzygnięć planu 
ustalających moŜliwość 
lokalizacji elektrowni 
wiatrowych oraz strefy 
uciąŜliwości z zakazem 
zabudowy a tym samym 
braku szans rozwoju 
miejscowości. 

Dz. nr 
412,413,424/6,426/
1,426/2,530/1,530/
2 obręb Wiekowice i 
dz. nr 
392/1,392/2,398/8, 
398/7,397/2 obręb 
Dobiesław 

Tereny działek 
lokalizacji elektrowni 
wiatrowych 

 
 

Wykaz wniesionych uwag oraz uwagi stanowią integralną część dokumentacji formalno-
prawnej prac planistycznych. 

 

Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował o realizacji zadań z zakresu infrastruktury 

technicznej oraz zasadach  ich finansowania: 
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„Z ustaleń zawartych w uchwale w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego sporządzonego w zakresie zgodnym z Uchwałą Nr XIII/169/2007 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany planu zmienioną uchwałą Nr XV/209/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 
marca 2008 r., dla obszaru lokalizacji elektrowni wiatrowych w obrębach Boryszewo, 
Dobiesław, JeŜyczki i Wiekowice oraz z przeprowadzonej analizy i wykonanej prognozy 
skutków finansowych uchwalenia planu wynika, iŜ jego przyjęcie oraz realizacja 
zapisanych w nim zadań z zakresu infrastruktury technicznej nie pociągają za sobą 
wydatków z budŜetu gminy. Wszelkie inwestycje i nakłady wynikające z realizacji zapisów 
przedmiotowej uchwały, a więc i inwestycji w zakresie infrastruktury technicznej są 
wynikiem realizacji zamierzeń Inwestora i będą w całości finansowane ze środków poza 
budŜetowych.”  

 

Dyskusja: 

• p. Szymon Krawczuk – radny: zapytał przedstawiciela inwestora czy będzie 
postawiony wiatrak na działce 291/4 w Dobiesławiu. Lokalizacja wiatraka na 
w/w działce  utrudniałaby rozwój tej miejscowości. Na lokalizację nie 
wyraŜają zgody mieszkańcy tej miejscowości.  

• p. Jan Sieńko : „chcemy być porządnym inwestorem, przestrzegać prawa i 
współŜycia społecznego. Działka nr 291/4 w Dobiesławiu nie będzie brana 
pod uwagę przy stawianiu wiatraków ze względu na protesty mieszkańców. 
Sprawa jest załatwiona polubownie. Rozliczymy się z właścicielem działki, bo 
to porządny gospodarz. Ale jeŜeli jest taka wola mieszkańców, Ŝeby nie 
stawiać tam wiatraka, to inwestor ją uszanuje.”  

 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                            
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 13    głosów „za”, 1  głos „przeciw”, 1  głos 
„wstrzymujący się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/290/2008 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego Gminy Darłowo.(dot. obrębu 
Boryszewo, Dobiesław, JeŜyczki i Wiekowice)  została podjęta przez 

Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr  44 ) 
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Ad.21.  
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Ireny Panfil 
na działalność Wójta Gminy Darłowo . DRUK NR 125/2008. 
 
Pani Emilia Gafka – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 45): 
 

„W trakcie analizy poszczególnych dokumentów w przedmiotowej  sprawie stwierdza się  

co następuje: 

            
Wniosek Pani Ireny Panfil  w sprawie uregulowania prawnego nieruchomości położonej 
w Dąbkach przy ul. Darłowskiej 20 wpłynął do Urzędu  Gminy Darłowo: 11 września 
2007 roku i został zarejestrowany pod numerem : 13272/07. 
 
Dnia 5 października 2007 roku zostało wysłane do Pani Ireny Panfil  pismo informujące, 
że projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej części działki 
oznaczonej numerem geodezyjnym 44 położonej w miejscowości Dąbki, na której 
posadowiona jest  część   budynku – został skierowany do biura rady w celu ujęcia tego 
projektu w porządku obrad najbliższej sesji. 
 
Projekt uchwały , którego WNIOSKODAWCĄ był WÓJT GMINY DARŁOWO,  po 
zaopiniowaniu przez radcę prawnego, został przekazany do biura rady w dniu 16 
października 2007 roku. Zarejestrowano projekt pod numerem: BR/0530/126/2007, 
jako DRUK NR 126/2007.    
 
W dniu  16 października 2007 roku projekt uchwały w sprawie sprzedaży na własność 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo, oznaczony jako DRUK NR 
126/2007 został zaakceptowany przez Komisję Organizacyjno-Programową Rady 
Gminy Darłowo i ujęty w porządku obrad sesji, której termin ustalono na 29 
października 2007 roku.  
 
W dniu 22 października 2007 roku zostało skierowane do  Sołtysa Dąbek ogłoszenie na 
sesję wraz z w/w projektem uchwały w przedmiotowej sprawie. Projekt wraz z 
ogłoszeniem  o terminie sesji został  wywieszony na tablicy ogłoszeń w Dąbkach. 
Ponadto ogłoszenie o sesji i poszczególnych komisjach rady gminy były umieszczone na 
tablicy ogłoszeń w urzędzie gminy oraz w  internecie. 
 
 W dniu 24 października 2007 roku Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej wyjechała w teren m.in. w celu zapoznania się 
z  problemem na miejscu. Komisja po obszernych wyjaśnieniach udzielonych przez  
Wójta Gminy Darłowo, zaopiniowała pozytywnie w/w projekt i wyraziła zgodę na 
sprzedaż części działki nr 44 w trybie bezprzetargowym na  rzecz Zainteresowanej. 
                                                   
W dniu 25 października 2007 roku Komisja Gospodarki Gminnej, Budżetu i Finansów 
zaopiniowała  pozytywnie projekt uchwały w sprawie sprzedaży na własność 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo (dot. działki o nr geodez. 44 w 
Dąbkach).    
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W dniu 29 października 2007 roku Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę Nr 
XI/140/2007 w sprawie: 
” wyrażenia zgody na sprzedaż działki powstałej w wyniku podziału działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym nr 44 o powierzchni ogólnej 494 m² położonej w obrębie 
ewidencyjnym Dąbki, stanowiącej własność Gminy Darłowo w trybie bezprzetargowym 
na rzecz właściciela działki przyległej o nr 46, celem poprawienia warunków jej 
zagospodarowania”. WNIOSEK PANI IRENY PANFIL ZOSTAŁ  ZAŁATWIONY PRZEZ RADĘ 

GMINY DARŁOWO – POZYTYWNIE. 

 
W dniu 30 października 2007 roku zostało skierowane do Pani Ireny Panfil pismo : 
MK.7224/61/2007  informujące , że Rada Gminy Darłowo podjęła stosowną w tym 
temacie uchwałę. Ponadto Wójt poinformował Wnioskodawcę, że zostanie zlecone 
geodecie dokonanie podziału działki, celem wydzielenia terenu zajętego przez część  
domu. Pani Irena Panfil została  również poinformowana, że procedura podziałowa trwa 
do 90 dni, po czym zostanie sporządzony operat szacunkowy oraz protokół uzgodnień 
dot. zbycia nowo wydzielonej działki. 
 
W dniu 2 listopada 2007 roku Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otrzymał  od Pani 
Ireny Panfil  skargę na Wójta Gminy Darłowo z dnia 25 października 2007 roku.  
 
 W dniu 5 listopada 2007 roku Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wysłał do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w Szczecinie wszystkie uchwały podjęte na XI Sesji 
Rady Gminy Darłowo.  
Po upływie 30 dni od dnia otrzymania uchwał można było stwierdzić, że do uchwały nr 
XI/140/2007 Rady Gminy Darłowo Wojewoda Zachodniopomorski nie wniósł 
zastrzeżeń w trybie nadzoru i rozpocząć pozostałą procedurę dot. realizacji uchwały.  
 
Pismem z dnia 5 listopada 2007 roku Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wyjaśnił 
Pani Irenie Panfil całą w/w procedurę dot. sprzedaży działki na rzecz Zainteresowanej.  
 
Po otrzymaniu wyjaśnień od Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo , w dniu 23 
listopada 2007 roku Pani Irena Panfil pismem z dnia 19 listopada 2007 roku  wycofała 
swoją skargę z dnia 25 października 2007 roku. 
 
Pismem z dnia 25 stycznia 2008 roku (MK.7224/61/2007/2008) Zainteresowana  
została powiadomiona, że trwa postępowanie podziałowe, po którego zakończeniu 
geodeta wskaże nowo powstałe punkty oraz o tym, że po zakończeniu w/w czynności 
zostanie zlecona rzeczoznawcy wycena. 
                                              
Operat szacunkowy nieruchomości gruntowej niezabudowanej dot. działki nr 44/1 w 
obrębie ewidencyjnym Dąbki został sporządzony w dniu 30 kwietnia 2008 roku.  
 
W dniu 7 maja 2008 roku Wójt Gminy Darłowo Zarządzeniem Nr 44/2008 ustalił cenę 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Dąbki przeznaczonej do sprzedaży w 
trybie bezprzetargowym na rzecz Pani Ireny Panfil. Na podstawie wartości ustalonej 
przez rzeczoznawcę majątkowego na działkę nr 44/1 o pow. 48 m²  ustalono cenę w 
wysokości 5.300,00 zł plus 22% VAT. 
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W dniu 7 maja 2008 roku został wywieszony  na okres 21 dni wykaz nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy  Darłowo przeznaczonej do sprzedaży (dot. sprzedaży 
działki nr 44/1 o pow. 48 m² w obrębie ewidencyjnym Dąbki na własność w trybie 
bezprzetargowym na rzecz właściciela działki przyległej o nr 46, celem poprawienia 
warunków jej zagospodarowania).  Powyższa informacja została również umieszczona 
w Dzienniku Bałtyckim w dniu 10 maja 2008 roku. 
 
W dniu 4 czerwca 2008 roku pismem MK.72241/61/09; L.dz.503/W/2008 Pani Irena 
Panfil została powiadomiona, że postępowanie przygotowawcze dot. sprzedaży w trybie 
bezprzetargowym dz. nr 44/1 w Dąbkach zostało zakończone. Przesłano do Skarżącej 
również 3 egzemplarze protokołu uzgodnień stanowiącego podstawę do zawarcia 
umowy notarialnej na przedmiotową działkę, w celu podpisania i odesłania 2 
egzemplarzy na adres urzędu w ciągu 7 dni od dnia otrzymania pisma.  
 
 
W dniu 28 lipca 2008  roku Pani Irena Panfil była osobiście  u Wójta Gminy Darłowo w 
przedmiotowej sprawie, ale nie doszło do porozumienia obu stron i podpisania 
protokołu uzgodnień. 
 
W dniu 18 sierpnia 2008 roku Pani Irena Panfil skierowała do Wójta Gminy Darłowo 
swoje stanowisko do protokołu uzgodnień, w którym  domaga się przeniesienia 
własności działki wytyczonej o pow. 48 m² , z jednoczesną zapłatą tylko na 40 m² , 
ponieważ wg. Pani Ireny Panfil 8 m² gmina zawładnęła na swoją rzecz, poprzez błędne 
pomiary. 
 
25 września 2008 roku wpłynęło  pismo  ponaglające od Skarżącej.     
 
W dniu 27 października 2008 roku Pani Irena Panfil złożyła kolejną skargę z dnia 20 
października dotyczącą nieterminowego załatwienia sprawy w zakresie ustaleń 
dotyczących nabycia na własność w trybie bezprzetargowym nieruchomości 
niezabudowanej składającej się z działki o numerze geodezyjnym 44/1 w obrębie 
ewidencyjnym Dąbki.  
 
Pismem z dnia 27 października 2008 roku Pani Irena Panfil została powiadomiona przez 
Wójta Gminy Darłowo , że różnica w powierzchni działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym nr 46 (wcześniej dz. nr 300/1) wynikła z faktu, że przed rokiem 2001 
powierzchnia działek podawana była z dokładnością do 1 ara, w związku z tym 
powierzchnia działki Pani Ireny Panfil wynosiła 0,11 ha. Od 2001 roku weszło w życie 
Rozporządzenie Ministra Rozwoju Regionalnego i Budownictwa z dnia 29.03.2001 r. w 
sprawie ewidencji gruntów i budynków (Dz.U. Nr 38 poz. 454) zgodnie , z którym 
powierzchnie działek zaczęto podawać z dokładnością do 1 m² . W wypisie i wyrysie z 
dnia 22.12.2004 r. , na który powołuje się Pani Irena Panfil widnieje dokładna 
powierzchnia działki tj. 1092 m² (0,1092 ha). W Urzędzie Gminy Darłowo brak jest 
jakichkolwiek dokumentów, z których wynika, że brakujące według Skarżącej 8 m² 
„zostało zaliczone na rzecz nowo utworzonej działki nr 44 stanowiącej własność Gminy 
Darłowo”. Działka nr 46 zawsze miała powierzchnię 1092 m², ale przed 2001 rokiem w  
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ewidencji gruntów i budynków figurowała pow. 0,11 ha, co było zgodne z 
obowiązującymi wówczas przepisami prawa.  
Wójt Gminy Darłowo  poinformował również Panią Irenę Panfil, że Urząd Gminy 
Darłowo nie jest w posiadaniu dokumentów, sprawę powierzchni i numeracji działek 
należy wyjaśniać w Starostwie Powiatowym w Sławnie w Ośrodku Dokumentacji 
Geodezyjnej.  
Podczas dokonania podziału działki oznaczonej numerem geodezyjnym 44 uprawniony 
geodeta w obecności pracownika urzędu gminy oraz Skarżącej wskazał punkty 
graniczne nowo powstałej działki 44/1. Przy punktach granicznych geodeta dodatkowo 
umieścił drewniane kołki.  
                                                  
We wrześniu 2008 roku Pani Irena Panfil otrzymała od Zastępcy Wójta Gminy Darłowo 
aktualną mapkę działki nr 44/1, która miała być przedmiotem umowy notarialnej.  
                                                
Wszystkie procedury postępowania w przedmiotowej sprawie były zgodne z ustawą o 
gospodarce nieruchomościami (Dz.U. Nr 115, poz. 741 z póżn.zm.) 
 
Czas oczekiwania na realizację zleceń prac wykonywanych przez  geodetę i  
rzeczoznawcę majątkowego jest niezależny od Wójta Gminy Darłowo. 
 
W trakcie załatwiania wniosku  Pani Irena Panfil była  informowana na bieżąco, 
zarówno pisemnie, jak i ustnie podczas wielokrotnych wizyt w Urzędzie Gminy Darłowo. 
Wszyscy zajmujący się  wnioskiem  Pani Ireny Panfil : Wójt Gminy Darłowo, pracownicy 
urzędu oraz radni , wykazali maksimum dobrej woli, aby załatwić  sprawę  Skarżącej 
pozytywnie. 
 
Powyższe bardzo szczegółowe przedstawienie problematyki sprawy niewątpliwie 
wykazuje, że urząd gminy prowadzi  postępowanie  z dużą troską o interes Pani Ireny 
Panfil, zmierzając do wyczerpującego wyjaśnienia powyższego zagadnienia sięgającego 
lat osiemdziesiątych.  
 
Wobec powyższego skargę uznaje się za bezzasadną.”  
             
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14  głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1  głos 
„wstrzymujący  się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/291/2008  w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Ireny Panfil na 
działalność Wójta Gminy Darłowo  została podjęta przez Radę Gminy 

Darłowo. ( zał. Nr  46 ). 

 
 
 



 
                                                - 39 - 

Ad.22.  
Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem 
Sławieńskim w zakresie prowadzenia inwestycji drogowej. DRUK 
NR 126/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 47). 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                             
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14  głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1  głos 
„wstrzymujący się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/292/2008  w sprawie współdziałania z Powiatem Sławieńskim w 
zakresie prowadzenia inwestycji drogowej  została podjęta przez Radę 

Gminy Darłowo. ( zał. Nr  48 ). 
 
 
                                                 

Ad.23.  
Podjęcie uchwały w sprawie: zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych. DRUK NR 127/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 49 ). 
 
    
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
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Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 

XXI/293/2008  w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych  

została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 50 ). 
 

  
Ad.24. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
                                             

• Pani Jagoda Kapuścińska : powiedziała, Ŝe napisała uwagi do działek 
32/7 i 32/5 w obrębie Kowalewice. Nie wyraŜa zgody na 
przekształcenie tych terenów wprowadzające całkowity zakaz 
zabudowy. W/w działki właścicielka planowała w przyszłości  
przekształcić  na rekreacyjne. Nie otrzymała odpowiedzi na wniesione 
uwagi. 

 
• Pan Jan Sieńko: w momencie podpisywania umowy na przekształcenie 

działek pod wiatraki , właścicielka nie wspominała o planach 
przekształcenia ich pod zabudowę rekreacyjną. Jako przedstawiciel 
inwestora zapewnił, Ŝe nie skorzystają z tych działek pod zabudowę 
siłowni. Właścicielka działek musi rozliczyć się z firmą, oddając 4 tys. 
zł zadatku. „Nie będziecie Państwo po prostu uczestniczyć w rozwoju 
tej gminy pod względem powstawania siłowni wiatrowych”.  

                                                 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: sprawa umowy 

zawartej pomiędzy właścicielką w/w działek a inwestorem nie dotyczy 
gminy, jest to umowa między dwoma stronami. Uchwała w sprawie 
zmiany planu zagospodarowania przestrzennego została juŜ podjęta 
przez radę gminy. Rada Gminy Darłowo w dniu dzisiejszym nie 
uwzględniła uwag dot. działek 32/10 i 32/11 w obrębie Kowalewice. 
Cała procedura dotycząca zmiany planu została przeprowadzona 
zgodnie z obowiązującymi przepisami prawnymi.   

 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad.25. Zamknięcie sesji. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady 
Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XXI 
sesji Rady Gminy Darłowo o godzinie 13.20 dnia 26 listopada 
2008 roku. 
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